
Danske Handicaporganisationer – Randers 
v/ formand Asger Laustsen, Tinghøjvej 15, 8920 Randers NV 

Telefon: 40 89 56 62. E-mail: il.as.laustsen@outlook.com 

Hjemmeside: www.dhranders.dk 

 

 

 

DH blev stiftet i 1934 som De Samvirkende Invalideorganisationer – DSI. 

De 32 medlemsorganisationer repræsenterer 320.000 medlemmer og alle slags handicap. 

Referat fra bestyrelsesmøde mandag den 15. januar kl. 17.30 

På Hjernecenter Randers, Bakkevej 1, 8920 Randers NV. 

 
Deltagere: 

Asger Laustsen, CP Danmark 

Flemming Sørensen, Scleroseforeningen 
Birgit Urban, DHF 

Karina Hjorth, DHF 

Elisabeth Sørensen, Autismeforeningen 
Vitus Jordan, LEV 

Poul Erik Andersen, PTU 

Rasmus Lerbak, Ordblindeforeningen 
Stig Kjeldsen, Blindesamfundet 

Thomas Dall, PTU 

Kai Gade, Gigtforeningen 
Trine Juel, SIND 

Ole Andersen, LEV 

 
Dagsorden: 

 1) Velkomst og præsentation. 

      Asger bød velkommen og vi præsenterede os.  
 

 2) Møde med Runa Steenfeldt, der vil orientere om seneste nyt 

      på det sociale område i Randers Kommune. Der vil være mu- 
      lighed for at stille spørgsmål til Runa. 

      Runa informerede om, at økonomien fylder meget på området, har  

      strukturelle udfordringer og styres som en købmandsbutik. Der har 

      de sidste 2 år ikke været besparelser. Hun viste slices over finger-  

      planen. Dem sender hun til Asger, som sørger for at videreformidle 
      til bestyrelsen.     

      Runa orienterede om komplekse sager både i kommunen og hos  

      eksterne leverandører. 6-by samarbejdet fungerer godt. Man kan 
      nu låne til oprettelse af døgninstitutioner. 

      Der er forskellige tilsyn som har forskellige påbud, så problem med 

      hvem der har det overordnede ansvar.  
      Vedr. Neptunvej og Marienborgvej oplyste Runa, at materialet 

      kan ses på onsdag som bilag til Økonomiudvalgets dagsorden i  

      næste uge.  
   

 3) Orientering fra formanden. 

      Asger orienterede om at 
1) Nybyggeriet af 10 boliger på Neptunvej er ulovligt opført, da  

støjniveauet er for højt. 
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2) Julefrokost på Flammen var en hyggelig aften. Tak til Trine og 

Stig for at arrangere. 
3) International handicapdag den 3. december 2023 blev markeret i 

Slotscentret. Desværre kom der ikke så mange. Tak til Flemming 

for at være bannerfører for DH. 
4) Trine Mønster holder som aktivitets- og handicapkoordinator, da 

hun har fået nyt job i det Sociale Tilsyn Midt pr. 1. februar 2024. 

Hendes stilling er slået op. I ansættelsesudvalget deltager Vitus 
fra Handicaprådet og Asger fra DH. 

      5) Asger har deltaget i et interview med 2 journaliststuderende om 

          handicappedes udfordringer med job- og uddannelsesmuligheder 
          og fordomme om handicappede. 

      6) Artikel i Randers Amtsavis vedr. manglende rengøring i beboers  

          lejlighed på Marienborgvej. Asger talte med Runa om dette i 
          fredags, da hun kontaktede ham om at kommunen vil anvende 

          de nye boliger på Neptunvej som aktivitetscenter i stedet for på 

          Marienborgvej. Aktivitetscentret på Marienborgvej skal i stedet 
          omdannes til 6 boliger. Der var her en større diskussion om det- 

          te.  

      7) Forretningsudvalget i DH har tidligere besluttet at de lokale FU  
          kan nedlægges og erstattes af en formand og kasserer som dag- 

          lig ledelse. 

          Vi har i FU besluttet at fortsætte som hidtil og håber I vil bakke 
          op om dette. Enighed i bestyrelsen om dette. 

      8) Skal vi have møde med lokale politikere i september? Aftalt at FU  

          arbejder videre med at få et møde arrangeret.      
 

4) Økonomi. 

     Asger orienterede om, at vi har ca. 40.000 kr. at bruge af. 

  

5) Orientering om dagsordenspunkter til Handicaprådsmødet 

    den 17. januar 2024 og fra afholdte handicaprådsmøder den 
    22. november og 13. december 2023.  Dagsordener kan ses på  

    Randers Kommunes hjemmeside. 

    Karina orienterede om, at mødet den 13. december handlede om 
    fremtidig anvendelse af boliger på Skelvangsvej 24. Kommunen på- 

    tænker en faglig omlægning af tilbuddet, der består af 4 boliger, hvor 

    ikke alle pt. har en lejer. 
    Ændringen består i, at boligerne nedlægges som bofællesskab, og at  

    borgerne i stedet får et tilbud gennem Mestringsvejledningen. Handi- 

    caprådet afgav høringssvar med fokus på, om omlægningen utilsigtet 
    vil presse nuværende beboere ud og på den efter rådets mening  

    – manglende partshøring af de borgere og deres pårørende, som pt. 

    er tilknyttet tilbuddet. 
    Rådet påpegede også, at såfremt omlægningen gennemføres, skal  

    det så vidt muligt være de samme medarbejdere, som nu er tilknyt- 
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     tet bofællesskabet, der fremover fungerer som mestringsvejledere, 

     så beboerne ikke skal lære flere nye mennesker at kende. 
     Der var en orientering om formel opstart af hjemtagningsproces af 

     selvejende institutioner Purager 1 og 3. De 2 tilbud er allerede i dag  

     en del af Bocenter Harridslev, men bygningerne ejes af Den Selv- 
     ejende Institution Bofællesskabet Harridslev, så reelt er det blot en 

     administrativ ændring af stedet, der ikke vil have konsekvenser for  

     borgerne. Til gengæld betyder den nuværende konstruktion, at le- 
     derne på stedet samtidig fungerer som en slags bestyrelse/direktion 

     i et boligselskab og det er generelt noget rod og administrativt res- 

     sourcekrævende. 
     Handicaprådet besluttede ikke at indsende høringssvar, da det er 

     positivt, at forvaltningen i det her tilfælde har fokus på at mindske  

     ledernes administrative opgaver, så der er mere plads til faglig le- 
     delse. 

     Tredje punkt var egentlig blot en orientering om, at Politik for til- 

     gængelighed kommer på dagsordenen til mødet den 17. januar, for- 
     di de på den måde kan sikre, at rådet får information om politikken i 

     god tid, da deadline for høringssvaret er 22. januar, så de skal ar- 

     bejde hurtigt efter forvaltningens fremlæggelse af politikudkastet. 
 

     17. januar 2024: 

     Dette møde handler primært om tilgængelighedspolitikken, og de 
     de afgiver selvfølgelig et konstruktiv/kritisk høringssvar. 

     Der skal fra rådets side lyde en opfordring til, at andre parter også  

     indsender høringssvar, da det her er kommunens første forsøg på en  
     tilgængelighedspolitik, så den må gerne ende som et bare nogen- 

     lunde brugbart produkt. 

     Det skal i øvrigt nævnes, at selvom der i indledningen står, at poli- 

     tikken er blevet til efter input fra Handicaprådet, skal det tages med  

     et gran salt.  

     Rådet havde et én times langt dialogmøde med Miljø- og Teknikud- 
     valget den 2. december 2022, hvor tilgængelighedspolitikken ikke  

     var det eneste på dagsordenen. 

 
     Aftalt at Handicaprådet og Ældrerådet mødes for at aftale et nærme- 

     re samarbejdet. 

 
     Der har været diskussion om tilgængelighedspolitikken. Flemming 

     foreslog f.eks. at man evt. kunne udskyde den med 2 måneder. 

 
6) Orientering om Neptunvej. 

     Vitus uddelte kopier over placeringen af boligerne og Handicaprådets  

     høringssvar af 3. august 2022. 
     Byggeriet er også ulovligt fordi der ingen partshøring har været. Le- 

     jerbo oplyses orienteret, men det er de ikke. Støjrapporten viser 70 
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     decibel, hvor den kun må være 58 i forhold til trafikstøj. Man kunne 

     evt. sætte en støjskærm op. 
 

7) Orientering fra organisationerne. 

Vitus orienterer om, at der kommer en udsendelse på DR2 om Ori-
ginalerne, hvor Kenneth deltager. Den første udsendelse kommer 

21. januar kl. 21.30 og derefter de 2 kommende søndage. 

     Vitus fortalte også om en bog ”Handicapdigte” skrevet af Kasper. 
     Elisabeth oplyste at Oscar Rubin kan høres på Dokken i Århus (FU 

     arbejder videre med at få ham til Randers.  

     Elisabeth omtalte også et arrangement med Emma Holten senere på  
     året. 

     Rasmus fortalte, at de har et problem med at folk melder sig ind og 

     får den hjælp de har brug for – og så melder sig ud igen. 
 

8) Ny fra råd, nævn og udvalg. 

     Intet at bemærke. 
 

10) Eventuelt. 

      Intet. 
 

 

 
Referent: Birgit Urban 
 

 


